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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyire kell tartani az új húsevő drog 
magyarországi elterjedésétől?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 24.hu portálon megjelent „Már Európát kóstolgatja az új húsevő drog, nálunk is volt fogás„ című
cikk szerint „már az Egyesült Királyságban és közvetve Európában is egyre nagyobb figyelmet kap
a „tranq” becenevű kábítószer, amely a magyarországi rendőrségi jegyzőkönyvekben is feltűnt.”:

„A fentanil ötvenszer erősebb a heroinnál és mintegy százszor hatásosabb, mint a morfium. Egyre
több  esetben  használják  kábítószerek  „felütésére”,  ami  gyakran halálos  következményekkel  jár.
Mostanra azonban már a fentanilt is elkezdték keverni: az egyik legveszélyesebb, és egyre inkább
elterjedő szert xilazinnal ötvözik, amit „zombidrognak” is becéznek.

(…)

Ahogy a fentanil is egyre többször kerül elő a jegyzőkönyvekben, úgy számítani lehet rá, hogy a
xilazinnal  is  egye  többször  találkozunk  Magyarországon  is,  de  egyelőre  messze  nincs  krízis,
legalábbis ebből a szempontból.

Az elmúlt 3 évben hazánkban – a rendőrségen – egy alkalommal történt olyan lefoglalás, amely
xilazint tartalmazott. A lefoglalt készítmény egy állatgyógyászatban használt injekciós készítmény
volt, amely ketamint és xilazint tartalmazott, együttesen, egy ampullában.

A korábbi  években  is  csak  igen  kevés  alkalommal  és  kis  mennyiségű  lefoglalások  történtek  és
ezekben  is  tipikusan  ketamin  mellett  fordult  elő  a  kérdéses  anyag.  –  válaszolta  a  rendőrség
lapunknak.

A rendvédelmi  szerv  tudatta  azt  is,  hogy Magyarországon új  pszichoaktív  anyagnak minősül  a



xilazin, így aztán talán könnyebb is kiszorítani a piacról, biztosítva, hogy az Egyesült Államokban
vagy  Nagy-Britanniában  tapasztalható  válság  ne  gyűrűzzön  be  hozzánk  is.  De  az  európai
térnyerése úgy tűnik, elkerülhetetlen.”

 

Kérdezem Önt:

Mennyire kell tartani az új húsevő drog magyarországi elterjedésétől?

 

Budapest, 2023. október 1.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

 

2 


